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A MÉK elnöksége a korábbi évek gyakorlatának megfelelően a FEB rendelkezésre bocsájtotta 
a 2024. évre tervezett költségvetési táblázatokat, valamint csatolta az elnökség szöveges 
indoklását is, melyek együttesen megfelelő áttekintést adnak az elnökség tervezett 
elképzeléseiről. 
 
A dokumentumokat áttanulmányozva egyértelműen megállapítható, hogy a korábbi évek 
gyakorlatának megfelelően, a 2024. évre vonatkozó költségvetés is nagyrészt becsült 
adatokra épül, hisz ma még nem áll rendelkezésre minden információ arról, hogy miként 
zárul majd az idei év, továbbá csak sejthető, hogy miként alakul majd a következő időszak. A 
világban jelenleg is zajló háborús konfliktusok és az ebből adódó gazdasági, energiaügyi, 
inflációs bizonytalanságok, várhatóan továbbra is velünk maradnak, befolyásolva a 
mindennapokat és így a szakma, a kamara életét is a következő hónapokban. 
 
A fentieken túl jelentős mértékben hathat a jövő évi elképzelésekre és lehetőségekre a 
parlamenti elfogadás előtt álló „A magyar építészetről” szóló törvény is, mely alapjaiban 
változtatja/változtathatja meg a kamara taglétszámát és ebből adódóan azt a pénzügyi 
keretet, amiből a MÉK gazdálkodik. Az illetékes minisztérium által benyújtott törvény 
értelmében számottevő mértékben fog növekedni a taglétszám és így az összességében 
befolyó tagdíj összege is, hisz az új szabályozás kötelező kamarai tagságot ír elő az eddig 
csak névjegyzékben szereplő energetikai tanúsítók, műszaki ellenőrök és felelős műszaki 
vezető kollegák számára, valamint ugyanezt a kamarai státuszt rendeli el a települési 
főépítészek kapcsán is. 
 
A most benyújtott 2024. évi költségvetési tervezetet ennek megfelelően szinte biztosan 
korrigálni kell majd, amire a jövő tavaszi küldöttgyűlésen a vonatkozó szabályoknak 
megfelelően lehetőség is lesz. 
 
A költségvetés bevételi oldalának sorait átnézve látható és örömmel nyugtázható, hogy a 
MÉK elnöksége által kidolgozott és a FEB által teljes mértékben támogatott, az automatizmus 
elvén alapuló tagdíjszámítási metódus működőképes és várhatóan hosszabb távon is 
egyértelműen és megnyugtatóan rendezi a tagdíjemelés kérdését. Jól bizonyítja ezt, hogy a 
korábbi években tapasztalt viták és egyet nem értések idén már nem jellemezték a Területi 
Elnökök Testületének ezzel a témával foglalkozó ülését. A testület egyhangúlag és vita nélkül 
támogatta az Elnökség azon tagdíj előterjesztését, mely szerint a 2024. évre megállapított 
tagdíj összege 95.000.- Ft/év legyen, ahogy az az elfogadott számítási módszerből 
következik. 
 
A költségvetési tervezet bevételi oldala alapvetően nem tervez a 2023-as évhez képest 
növekedést, mindössze a továbbképzési elbírálási díjak, az etikai fegyelmi eljárások 
pénzbírsága, valamint a továbbképzések lebonyolítása kapcsán számol többletbevétellel. Jól 
jelzi az Elnökség óvatosságát, hogy a bevételi oldalon nem számol az állami támogatásokból 
esetlegesen befolyó összegekkel sem. 
 
A kiadási oldal számait átvizsgálva is a visszafogottság és a racionális gazdálkodásra való 
törekvés szándéka fedezhető fel. A tervezet a korábbi évek tapasztalataiból indul ki és 
lényegében, minimális ráemeléssel az idei év részben már alátámasztott költségadatait viszi 
át tervezetként a következő évre.  
 
 
 



A költségvetési tervezet bevételi oldalán lévő adatokból egyértelműen tetten érhető az MÉK 
elnökségének elővigyázatossága, melyet a felügyelőbizottság jelen körülmények között 
támogat és megfelelőnek tart. Azonban a kiadási oldal kapcsán a FEB felhívja az elnökség 
figyelmét arra, hogy a 2023-ben tapasztalható infláció és az ebből adódó áremelkedések, 
még ha lassulnak is, minden bizonnyal nem állnak meg a következő hónapokban sem. Így az 
ez évi kiadási költségek jövő évre való, lényegében változatlan, vagy csak minimálisan 
megemelt kivetítése egy, a jelenleginél is kedvezőtlenebb gazdasági folyamatok 
bekövetkezte esetén nehéz helyzetbe hozhatja a nullszaldósra tervezett költségvetést. 
 
A FEB javasolja a folyamatok rendszeres monitorozását és amennyiben szükségessé válik a 
költségvetési beavatkozást is úgy, ahogy az 2023 tavaszán is történt, az akkor benyújtott és 
elfogadott módosított költségvetéssel. 
 
A FEB támogatja az elnökség azon elképzelését, hogy a befolyó tagdíjakból a lehetőségekhez 
képest továbbra is legyen visszajuttatva forrás a területi kamaráknak a helyben folyó szakmai 
programok finanszírozására. A 2020-ban erre a célra létrehozott támogatási alap továbbra is 
megfelelő formának tekinthető. Szintén támogatandó cél a MÉK honlap folyamatos arculati 
és tartalmi frissítése, valamint a titkárság elavult technikai eszközeinek ütemezett cseréje is. 
A FEB támogatja és indokoltnak tartja a kamarai titkárság elhelyezési és technikai 
körülményeinek javítását, azok fejlesztését, valamint a titkársági bérek rendezését is. 
 
A FEB elfogadhatónak gondolja az elnökség azon szándékát, hogy a költségvetés 
tartalékkeretét a MÉK alapvetően nem kívánja a napi működéséhez felhasználni és annak 
nagyobb részét rövid- és középtávon a kamara elhelyezési gondjainak megoldására kívánja 
fordítani. A jelenlegi irodai állapotok valóban elfogadhatatlanok és teljes mértékben 
méltatlanok kamaránkhoz. A felügyelőbizottság továbbra is várja, és egyúttal sürgeti is, hogy 
az Elnökség mihamarabb nyújtson be konkrét javaslatot a lehetséges megoldások kapcsán. 
 
A fentieket összefoglalva megállapítható, hogy a MÉK pénzügyi állapota stabil és likviditási 
helyzete is megfelelő.  
 
A FEB a 2024. évi költségvetési tervezetet, a további gazdaságos működtetésre való figyelem 
felhívása mellett, a taggyűlés részére jóváhagyásra ajánlja. 
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